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J e g y z ő k ö n y v

Készült Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2024. április 25. napján tartott 
képviselő-testületi ülésről.

Testületi ülés helye: Városháza Tanácskozóterme
7370 Sásd, Dózsa György utca 32.

Jelen vannak: Dr. Jusztinger János polgármester, Pintér Gábor alpolgármester, Pál
Csaba, Rabb Győzőné, Székely Szilárd, Takácsné Somogyvári Mária, 
Urvald Péter képviselők, Koszorús Tímea jegyző, Nagy Lajos László 
pénzügyi irodavezető, Tollár Mónika jegyzőkönyvvezető.

Dr. Jusztinger János polgármester köszöntötte a képviselő-testületet és a meghívott 
vendégeket. Megállapította, hogy a képviselő-testület 7 fővel van jelen, az ülés határozatképes, 
majd azt megnyitotta. Tájékoztatta a testületet és a megjelenteket, hogy az SZMSZ értelmében a 
képviselő-testület üléséről hangfelvétel készül.
Javasolta, hogy a meghívóban kiadott 8./ napirendi pont címét az alábbiak szerint módosítsák:

-  Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft. támogatása, a támogatási szerződés 
felülvizsgálata, a Kft. 2024. évi költségvetésének módosítása.

Továbbá 9./ napirendi pontként az alábbi napirendi pontot tárgyalják még meg:
-  Sásd Városi Sportkör működési támogatása.

Megkérdezte, van-e valakinek más napirendi javaslata.
További javaslat nem hangzott el, a képviselő-testület az alábbi napirendi pontokat fogadta el:

1. / Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két testületi ülés között
átruházott hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb eseményekről 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

2. / Sásd Város Önkormányzata 2023. évi költségvetési rendeletének módosítása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető

3. / Sásd Város Önkormányzata 2023. évi zárszámadása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető

4. / 2023. évi összefoglaló belső ellenőrzési jelentés elfogadása
Előadó: Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető

5. / Szociális rendelet felülvizsgálata (intézményi térítési díj)
Előadó: Koszorús Tímea jegyző

6. / Sásd Város Önkormányzata gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatai ellátásáról szóló
átfogó értékelés
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Koszorús Tímea jegyző 
Hajós Angéla intézményvezető
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7. / Közművelődési rendezvények megszervezése (tavaszváró fesztivál, zenekari jubileum)
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

8. / Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft. támogatása, a támogatási szerződés
felülvizsgálata, a Kft. 2024. évi költségvetésének módosítása 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

9. / Sásd Városi Sportkör működési támogatása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

10. / Építési telkek értékesítése
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

11. / Gépjármüvek értékesítése
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

12. / Beszámoló a Népjóléti Bizottság átadott szociális hatáskörben hozott döntéseiről
Előadó: Rabb Győzőné a Népjóléti Bizottság elnöke

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta, hogy a testület zárt ülés keretében tárgyalja a 12./ 
napirendi pontot, mivel személyi ügyről van szó.

Napirendek tárgyalása:

1./ Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két testületi ülés között 
átruházott hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb esemény ékről 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

írásbeli előterjesztés -  a Piac Korzó épületben lévő 5 db üzlethelyiség bérleti jogára kiírt 
pályázati eljárásban beérkezett ajánlatok bontásáról, valamin az ezzel kapcsolatos döntési 
javaslat kialakításáról készült jegyzőkönyvről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a legutóbbi testületi ülésük 2024. március 
26. napján volt. Elmondta, hogy március 27-én a Nyílzápor Hagyományőrző íjász Egyesületük 
szervezésében Lakitelekre látogattak a Hungarikum Ligetbe. Nagyon tartalmas nap volt. 
Megköszönte az egyesület meghívását. Április 3-4. napján lomtalanítás volt Sásdon. Április 3- 
án a Hír TV riportot készített a Hivatalban. Hangsúlyozta, hogy Sásdon olyan összefogás valósult 
meg az önkormányzatnál a képviselő-testületben, ami országos példaértékkel bír, a széleskörű 
összefogás nemcsak szavakban, de tettekben is megvalósul. Ugyanezen a napon Máté Gábor 
vállalkozó, kivitelező megkezdte a Kossuth L. utcai lakópark játszótéri eszközeinek az 
elkészítését, amelyek hamarosan telepítésre is kerülnek.
A mai napon közzétette a veteránautó múzeum látványtervét. Olyan turisztikai célra volt 
pályázati forrás, aminek van már meglévő kapcsolódási pontja Sásdon, ez pedig az MTS- 
Oldtimer Kft. Fontos volt Orfu Község Önkormányzatával is megállapodást kötni. A pályázati 
támogatás összege 250 mFt. Az építésre a projekt összköltségének kb. 60-70 %-a jut, Orfü is 
részesedik ebből a projektből. Az önkormányzat tulajdonába került a Szent I. utcai kultúrház és 
mozi ingatlana, emiatt újratervezték a projekt helyszínét. A tervező több alternatívát tervez, erről 
a testületnek majd döntenie kell. A döntés függ attól is, hogy esetlegesen van-e mód a ráemelésre.
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Az épület teljes felújítása nem fér bele a támogatási keretbe. Kérte a tervezőtől, hogy kívülről 
mindenképp újuljon meg az épület, megtartva a fontos historikus ismertetőjegyeit. Szeretné, ha 
visszaállításra kerülnének az épület tetőtéri ablakai. A forráshoz mérten kisebb vagy nagyobb 
részben újulna meg az épület belseje. A megújult ingatlannal gazdagodik a Szent Imre út, ezzel 
is javítva a városképet.
Április 4-én megkezdődtek a Kaposvári úti új buszváró létesítésének a munkálatai, a Sásd 
Városgazdálkodási Nonprofit Kft. dolgozói elvégezték a térkövezést. Ezekben a napokban 
megkezdődött a Kolozsvár utca padkarendezése, illetve a parkoló bővítése is. Április 9-én aláírta 
a vállalkozóval az Újtelepi csapadékvíz-elvezetési projekt kivitelezési szerződését. A 
munkaterület átadásra került, hamarosan kezdődik a több tízmillió forintos beruházás az Akácfa, 
a Gárdonyi és a Jókai utcákban. Április 10-én Meggyesi Mónikával, a Sásdi ÁMK és Konyhák 
intézmény egy ség-vezetőjével és Elek Péter karnaggyal megbeszélést folytatott a Sásd Városi 
Koncertfuvós Zenekar 50 éves jubileumi rendezvényéhez szükséges önkormányzati hozzájárulás 
és teendők ügyében. Az Országfásítási Program keretében pályázati forrásból városszerte 16 db 
magas kőris, 2 db fehér eper és 5 db gömb szivarfát ültettek. Április 11-én Kalányos Csaba volt 
közfoglalkoztatottat nyugdíjba vonulása alkalmából köszöntötte. Elmondta, hogy több mint 30 
évet dolgozott Sásdon. Április 11-én Szabó Lászlónét köszöntötték 90. születésnapján, családja 
körében alpolgármester úrral és jegyző asszonnyal közösen. További jó  egészséget kíván részére. 
Ezen a napon kora reggel rendőrök jelentek meg a Fáy A. utcában és arra kérték az ottlakókat, 
hogy az utcán lévő gépjárműveikkel hagyják el az utcát, amire nem volt szükség, mert mindez 
félreértés miatt történt. Előző nap beszélt Csirke Csaba rendőrőrs parancsnokkal, kérte, hogy 
majd a későbbiekben küldendő emailben foglaltak szerint járjon el a jövő héten az ott megjelölt 
napokon és segítsen az aszfaltozási munkálatoknál.
Április 13-án a Nemzetiségek és Civil Közösségek Házában tavaszköszöntő rendezvényen vett 
részt. Megköszönte Pintér Gábor alpolgármester és Galambosné Wagner Éva elnökasszony 
meghívását. ígéretet tett az ingatlan udvarának rendbetételére és leburkolására. Az április 15-i 
héten tervezték a Móricz Zs., Fáy A. utcák és a Hősök tere aszfaltozási munkálatait, amit az 
időjárásra való figyelemmel elhalasztottak egy héttel. Április 16-án Wagner Mihály kivitelezővel 
találkoztak apiaccsamok garanciális hibajavításaival kapcsolatban. A munkálatok elvégzésének 
határideje április 15. volt. Elmondta, hogy az addig észlelt összes hibát sikerült határidőre 
elhárítani. Az azóta észlelt hibák, hiányosságok elhárítása folyamatban van. Sajnos a Közösségi 
Ház is beázott. Április 17-én lezárult az ajánlattételi eljárás a Piac Korzó üzleteire. Ennek 
eredményeként a pályázati eljárás sikeres volt, liciteljárásra nem került sor. Valamennyi 
üzlethelyiség bérleti joga elkelt, a bérleti szerződések aláírásra kerültek egy bérlő kivételével. 
Ezen a napon tárgyalt a K&H Bank képviselőivel. Terveik szerint szeretnének Sásdon 
bankautomatát létesíteni. Április 19-én megkezdődtek az aszfaltozási munkálatok, amik a mai 
napon befejeződtek. Megköszönte a Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft. dolgozóinak és a 
Polgárőr Egyesületnek a közreműködését. A mai napon a Fáy A. utcával lezárultak az 
aszfaltozási munkák, amit még nem vettek át. A kocsibeállókat, a behajtókat, ahol szükséges, ott 
még a kivitelező javítani fogja. Olyan beruházás készült el, amire a rendszerváltozás óta nem 
volt példa. Sásd önerőből valósította meg az aszfaltozásokat. Ezen a napon tartották a Közösségi 
Házban a Kereskedelmi és Iparkamara szervezésében a gazdaságfejlesztési fórumot, amelyen 
vállalkozók, környékbeli polgármesterek, gazdasági szereplők vettek részt. A fórumon hasznos 
és fontos információkat hallottak Sásd és térségének a regionális fejlesztési tervekben való 
részvétele közeli és távolabbi jövőjét illetően. Ezen a napon elkészült az új buszváró a Kaposvári 
úton. Megköszönte a Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft-nek és a Tamás Kft-nek a szép 
munkát. Továbbá elkészültek a Közösségi Ház új virágládái.
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Folyamatban van 3 db virágláda készítése az új piactérre is. Április 20-án megkezdődött a 2024. 
évi önkormányzati választás kampányidőszaka a jelöltállítással.
Április 23-án önkéntesek és hivatali dolgozók összefogásával elkészült a Piac Korzó előtti tér 
virágosítása. Mindenkinek megköszönte a munkáját.
Április 24-én tartotta ülését a Sásdi Szociális Társulás, ahol elfogadták az intézmény 2023. évi 
zárszámadását és az intézmény működéséről szóló beszámolót. Megköszönte Orbán Éva 
intézményvezető asszonynak és munkatársainak a magasszintű szakmai munkát, amit az idősek 
nappali ellátásában és a házi segítségnyújtásban végeznek.
Bejelentette, a hét folyamán folyamatosan kihelyezésre kerülnek az egységes utcanévtáblák a 
főútra nyíló mellékutcákba.

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető elmondta, hogy a K&Bank képviselőinek álláspontja, 
hogy Sásdon nemcsak egy bankautomatát telepítenének, hanem annak függvényében, hogy hány 
jelentkező, milyen érdeklődés van, az önkormányzati rendezvényeken részt vennének és 
mobilbanki szolgáltatásokat nyújtanának. Hetente 1-2 alkalommal ügyfélszolgálatot tartanának, 
a bank informatikai szolgáltatásait szeretnék ismertetni a lakossággal.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek a beszámoló elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Kép viselő-testül ete 7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

52/2024. (IV.25.lKTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról, a két testületi ülés között átruházott 
hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb eseményekről szóló 
beszámolót elfogadta.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek, hogy a 2./ és 3./ napirendi pontokat 
tárgyalják együtt.

A képviselő-testület a javaslattal egyhangúlag egyetértett.

2. / Sásd Város Önkormányzata 2023. évi költségvetési rendeletének módosítása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető
3. / Sásd Város Önkormányzata 2023. évi zárszámadása

Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester
Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető
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írásbeli előterjesztések -  a rendelettervezetekről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető elmondta, hogy 4 milliárd 36 mFt-os kiadási és 
bevételi főösszeget terveztek. A bevételi oldal 99,9 %-os, a kiadási oldal 58,5 %-os szinten 
teljesült. A bevételi teljesülések egyértelműen annak köszönhetők, hogy a bevételek oldalán 
nagyon biztonságos állami és pályázati támogatások vannak, a saját bevételek megtervezése is 
sikeresnek mondható. A 2 milliárd 363 mFt-os kiadásból 597 mFt a fejlesztési oldal. 1 milliárd 
765 mFt a működési kiadás. Év végén 1 milliárd 667 mFt-os maradványösszeggel zártak. Az 
egyes intézmények költségvetésénél az ÁMK 398.622 eFt módosított előirányzatával szemben 
396.701 eFt a bevételi teljesítés és 396.290 eFt a kiadások teljesítése. A Sásdi Közös 
Önkormányzati Hivatalnál hasonló a kiadásoknak és bevételeknek a különbözete. Ez annak 
köszönhető, hogy a megjelenő kiadásokat mindig az önkormányzat finanszírozza. Itt 186.024 eFt 
az előirányzati szint, a teljesítés 184,5 mFt, amit a kiadások és a bevételek is közelítenek. A Sásdi 
Család- és Gyermekjóléti Központnál ez 84.400 eFt, 82.600 eFt a bevételi és 82.402 eFt a kiadási 
szint. Az adóbevételek összege 173 mFt-os szinten teljesült. Év elején 121 mFt-ot terveztek. A 
működési bevételeik teljesülési szintje 207,5 mFt. Az állami támogatások összege 842 mFt. Ez 
1 milliárd 300 eFt. A különbözet az áthúzódó pénzmaradványból származó forrásként 
jelentkezett. Kiemelendő az EU-s pályázati támogatások szerepe, a tervek szerint a fejlesztési 
mérleg 2 milliárd 88 mFt, a működési oldalt 1 milliárd 948 mFt-tal tervezték. Ezekben az 
években sok plusz támogatást kapott az önkormányzat. Az 1 milliárd 746 mFt-os összegből 
összevetik a személyi és dologi kiadásoknak a szintjét. A személyi kiadások 485 mFt és a dologi 
kiadás 447 mFt. A kiadott anyagban látható mérleg főösszege 4 milliárd 900 mFt-os szintről 5 
milliárd 700 mFt-os szintre emelkedett. Ebből 440 eFt-os összeg a befejezett beruházásoknak 
köszönhető, ami megjelenik a nemzeti vagyonuk nyilvántartásában. A pénzeszközök változása 
szintén a pályázatoknak köszönhető, 380 mFt-os emelkedés. Ami a stabilitást veszélyeztetheti, 
az jellemzően a kimutatott mérleg tulajdonságainál pozitív irányú, erősítő hatással párosul.

Pál Csaba a Pénzügyi Bizottság elnöke megköszönte a Pénzügyi Iroda vezetőjének és 
munkatársainak a munkáját. A bizottság megtárgyalta a napirendi pontokat, a testületnek 
elfogadásra javasolja a rendelettervezeteket.

Dr. Jusztin ger János polgármester javasolta a testületnek az írásban kiadott rendelettervezet 
elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi rendeletet alkotta:

Sásd Város Önkormányzata Képviselő-testületének

5/2024. (IV.29.) önkormányzati rendelete

Sásd Város Önkormányzata 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (III.9.) 
önkormányzati rendelet módosításáról

(A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.)

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek az írásban kiadott rendelettervezet 
elfogadását.
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Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi rendeletet alkotta:

Sásd Város Önkormányzata Képviselő-testületének

6/2024. (IV.29.) önkormányzati rendelete

Sásd Város Önkormányzata 2023. évi zárszámadásáról

(A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.)

4./ 2023. évi összefoglaló belső ellenőrzési jelentés elfogadása
Előadó: Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető

r

írásbeli előterjesztés -  a belső ellenőrzési jelentésről -  a jegyzőkönyv mellékleteként 
csatolva.

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető elmondta, hogy a belső ellenőrzés a jogszabályoknak 
és belső szabályzatoknak való megfelelést, valamint a gazdaságosságot, hatékonyságot és 
eredményességet vizsgálva megállapításokat és ajánlásokat fogalmaz meg a költségvetési szerv 
vezetője részére. A belső ellenőrük által a tavalyi év során elfogadott ellenőrzési tervnek a 
végrehajtását ismerhették meg. Nagyon sok szempontból vizsgálta az önkormányzat teljes 
működését. 5 fő területet vizsgált, ami a következő: az éves költségvetés tervezési ellenőrzése, 
az önálló gazdasági szervezettel nem rendelkező intézmények és a hivatal közötti 
megállapodások vizsgálata, a közbeszerzések szempontjából is végzett utóellenőrzéseket, a 
nemzetiségi önkormányzatok gazdálkodási jogköreit, illetve a megvalósult EFOP-os pályázatok 
dokumentációit is vizsgálta. Az első és utolsónál megfelelő, illetve a többinél korlátozottan 
megfelelő értékelést kapott a vizsgálat.

Dr. Jusztínger János polgármester javasolta a testületnek az írásban kiadott belső ellenőrzési 
jelentés elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének 
53/2024, (IV.25.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az írásban kiadott, 
jegyzőkönyv mellékleteként csatolt 2023. évi összefoglaló belső 
ellenőrzési jelentést elfogadta.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester
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5./ Szociális rendelet felülvizsgálata (intézményi térítési díil 
Előadó: Koszorús Tímea jegyző

írásbeli előterjesztés -  a rendelettervezetről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Koszorús Tímea jegyző elmondta, hogy a tegnapi nap folyamán ülésezett a Sásdi Szociális 
Társulás, ahol határozat született az intézményi térítési díj emeléséről. A nappali ellátás 
étkeztetés térítési díját korábban nem emelték fel a szociális étkeztetés díjához. Kérte a testületet, 
hogy fogadja el a tanács ülésén hozott döntést és módosítsa a rendeletét.

Dr. Jusztinaer János polgármester javasolta a testületnek az írásban kiadott rendelettervezet 
elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi rendeletet alkotta:

Sásd Város Önkormányzata Képviselő-testületének

7/2024. (IV.29.) önkormányzati rendelete

Egyes szociális és gyermekvédelmi ellátásárokról és szolgáltatásokról szóló 14/2021. (X.7.)
önkormányzati rendelet módosításáról

(A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.)

6.1 Sásd Város Önkormányzata gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatai ellátásáról 
szóló átfo2Ó értékelés
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Koszorús Tímea jegyző 
Hajós Angéla intézményvezető

írásbeli előterjesztés -  a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló átfogó 
értékelésről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Koszorús Tímea jegyző a bizottsági ülésen is elmondta, hogy a tavalyi évi gyermekvédelem 
szempontjából Sásdon viszonylag békés év volt, nem történt lényeges változás, nem romlott a 
gyermekes családok helyzete. A bölcsőde működését is érinti az előterjesztés, itt sor került 2023- 
ban a soros ellenőrzésre, amely kisebb hiányosságokat állapított meg az új bölcsődeépülettel 
kapcsolatosan, amelyek pótlásra kerültek, a Kormányhivatal megállapításai szerint megfelelően 
működik a sásdi bölcsőde.

Hajós Angéla intézményvezető elmondta, hogy a Gyámhivatallal szorosan együttműködnek a 
védelembevétel, kiemelések tekintetében. Tapasztalható, hogy országszerte, de a megyében is 
nagy problémák vannak a szolgálatok, illetve a központok és a gyámhatóságok 
együttműködésében. Személy szerint örül annak, hogy Sásdon ez jól működik. Megköszönte 
polgármester úrnak, alpolgármester úrnak, testületi tagoknak, intézményeknek azt a jóindulatot, 
azt a készséget, amit tanúsítanak az intézmény felé.
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Dr. Jtisztint>er János polgármester megköszönte intézményvezető asszonynak és dolgozóinak, 
hogy ilyen rövid idő alatt nagyon jól sikerült összefogni az intézmény működését.

Rabb Gvőzőné képviselő megköszönte intézményvezető asszonynak az elmúlt egyéves 
munkáját, további sikeres éveket kívánt az intézménynek. A Népjóléti Bizottság megtárgyalta a 
napirendi pontot, a testületnek elfogadásra javasolja az előterjesztést.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek az írásban kiadott átfogó értékelés 
elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének 
54/2024. (IV.25.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az írásban kiadott, 
jegyzőkönyv mellékleteként csatolt az önkormányzat 2023. évi 
gyermekvédelmi tevékenységéről szóló átfogó értékelést és a Sásdi 
Család- és Gyermekjóléti Központ működéséről szóló beszámolót 
elfogadta.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

7./ Közművelődési rendezvények megszervezése I tavaszváró fesztivál, zenekari 
jubileum)
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy májusban szinte minden hétvégén lesz 
kulturális program Sásdon. A holnapi napon lesz a borverseny a Közösségi Házban, amelyre 
mindenkit szeretettel vár. Szombat délután a Közösségi Házban megrendezésre kerül a Civilnap, 
továbbá egésznapos pingpong verseny lesz a csarnokban. Majd május 1-jén zenés-autós 
felvonulás lesz. Május 4-én a sportpályán kerül megrendezésre a Roma Nemzetiségi 
Gasztrokulturális Fesztivál, május 18-án a városközpont és fedett piac átadó ünnepsége a Hősök 
terén, május 19-én a Pünkösdi Fesztivál és május 25-én a Tavaszi Nyugdíjas Fesztivál. Június 8- 
án lesz az óvodában a Gyermeknap és délután a GropMutters Küche rendezvény a Közösségi 
Házban. A választásokat követő héten pénteken és szombaton kerül megrendezésre a Sásd Városi 
Koncertfüvós Zenekar 50. jubileumi ünnepsége. A május 12-én megrendezésre kerülő Tour de 
Hongrie kerékpáros körverseny miatt a Sásdon áthaladó 611 -es és a 66-os főútvonal 13:15 óra és 
14:45 óra közötti időben a gépjárműforgalom elöl teljes szélességben lezárásra kerül. Elmondta, 
hogy a májusi rendezvényekre 6.010 eFt-ra van szükség. Ebből 2 mFt nincs tervezve a 
költségvetésben. Ebben benne van a Roma Nemzetiségi Nap is. A testület döntött már a Roma 
Nemzetiségi Önkormányzat támogatásáról. A júniusi zenekari jubileumi ünnepség költségeihez 
a Hegyhát Fúvós Egyesület saját anyagi forrásaiból 1 mFt-ot biztosít, a hiányzó részt pótolja Sásd 
Város Önkormányzata.
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Az előzetesen tervezett költségeken felül szükség van még színpadfedésre, világítástechnikára. 
Az önkormányzatnak a tervezetten felül 600 eFt-ot szükséges biztosítani. A Hegyhát Fúvós 
Egyesület, mint civil szervezet a Magyar Falu Programon 2 mFt-ot nyert, amit 
hangszervásárlásra fordít.

I)r. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek, hogy a 2024. évi költségvetésben 
tervezett tartalékai terhére a képviselő-testület további 600 eFt előirányzatot biztosítson a Sásdi 
AMK részére a zenekar jubileumi ünnepsége, és további 500 eFt előirányzatot a tavaszi 
közösségi rendezvények megszervezése céljára.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének 
55/2024. (IV.25.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2024. évi 
költségvetésében tervezett tartalékai terhére további 600 eFt előirányzatot 
biztosít a Sásdi ÁMK részére a zenekar jubileumi ünnepsége, és további 
500 eFt előirányzatot a tavaszi közösségi rendezvények megszervezése 
céljára.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

8./ Sásd Városgazdálkodási Nonnrofit Kft, támogatása, a támogatási szerződés 
felülvizsgálata, a Kft. 2024. évi költségvetésének módosítása 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

írásbeli előterjesztés -  a támogatási szerződésről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy ebben évben több önerős beruházást 
végeztek, ezen munkákat többségében a Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft. végezte. Ezért 
új jogi kereteket kell teremteni, és ennek okán szükséges a támogatási szerződés felülvizsgálata, 
továbbá a költségvetés módosítása.

Koszorús Tímea jegyző elmondta, hogy Sásd Város Önkormányzata és a Sásd 
Városgazdálkodási Nonprofit Kft. között kötött szerződésük még az előző ciklusban köttetett. 
Mindenképp célszerű felülvizsgálni a megállapodást, amelynek készítésekor két szempontot 
vettek figyelembe. Az egyik, hogy megfeleljenek az EU-s előírásoknak, amely esetében azt kell 
elkerülni, hogy ez tiltott támogatásnak minősüljön. Ennek akkor tudnak megfelelni, ha a 
Miniszterelnökség Támogatásokat Vizsgáló Irodája visszajelez a tervezettel kapcsolatban. Az ő 
visszajelzésük a szerződés hatályba lépésének feltétele is lesz. A másik szempont a hazai 
előírásnak való megfelelés, az ÁFA kérdése. A NAV álláspontja szerint az önkormányzat által a 
saját cégének nyújtott támogatás akkor nem minősül termék vagy szolgáltatás megrendelésnek, 
akkor nem ÁFA köteles, hogyha az általánosságban nyújtott támogatásnak minősül.
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Tehát általában önkormányzati vagy konkrét önkormányzati feladatellátás, de nem konkrét 
feladat végzésére szól. A támogatás a működést, a tevékenységet finanszírozza, nem konkrétan 
valamilyen elvégzendő munkát vagy feladatot, hanem általában a cég működését finanszírozza, 
forráskiegészítésül szolgál. így nem minősül közvetlen árat befolyásoló támogatásnak, 
ellenértéknek. Ennek megfelelően készítették el az új szerződéstervezetet, amely az 
elkövetkezendő 5 évre szolgál. Maga a támogatás összegét azonban minden évben a költségvetés 
készítésekor tárgyalni fogják, ami természetesen az év során módosítható is. A Kft. beszámolási 
kötelezettsége is megnövekszik, mert a költségvetés tervezésekor el kell számolni az előző évben 
elvégzett feladatairól. A belső ellenőrtől segítséget kértek, aki az önkormányzat részére küldött 
NAV állásfoglalást, a NAV által már elfogadott és vizsgált, más önkormányzatok által megkötött 
támogatási vagy településüzemeltetési szerződéseket.

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető elmondta, hogy a Miniszterelnökség TVI vizsgálja a 
közbeszerzés elkerülését, az ÁFA fizetés elkerülését és az EU-s szabályoknak való megfelelést, 
a szerződés hatályba lépésének feltétele az ő jóváhagyásuk.

Dr, Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek az írásban kiadott, jegyzőkönyv 
mellékleteként csatolt támogatási szerződés elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének 
56/2024, (IV.25. ) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felülvizsgálva a Sásd 
Városgazdálkodási Nonprofit Kft-vei a településüzemeltetési feladatok 
ellátására kötött megállapodást, annak módosítására a jegyzőkönyv 
mellékletében foglalt támogatási szerződést jóváhagyja, annak aláírására 
felhatalmazza a polgármestert.

Határidő: TVI jóváhagyásától számított 30 napon belül 
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

9./ Sásd Városi Sportkör működési támogatása 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy személyesen tárgyalt Kovács Róberttel, a 
Labdarúgó Szakosztály működéséről, a jövőbeni működtetésének a terveiről, az elmúlt időszak 
tapasztalatairól, a TAO-os rendszer anomáliáiról, az önkormányzati támogatásról, a kisbusz 
igényükről, az öntözés kérdéséről, a tartalékpálya fejlesztéséről, továbbá a TOP Pluszos pályázat, 
ami érinti a sporttelepet, hogyan hozható összhangba a céljaikkal. Kérte a testület támogatását 
abban, hogy a költségvetésükben az idei évre betervezett 400 eFt-os támogatáshoz nyújtsanak 
még 600 eFt támogatást. Jelenleg egy olyan átmeneti időszakról beszélnek, amikor 3-4 mFt-os 
TAO-s támogatást nem kaptak meg a TAO rendszernek a 2023. májusi lezárulása és a 2024. 
január 11-i újranyitása miatt.



11

Tárgyalást folytatnak annak érdekében, hogy meghatározó sásdi vállalkozás TAO-s támogatást 
nyújtson számukra. Kovács Róbert jelezte, hogy szeretnének egy 9 fős kisbuszt az utazásukhoz. 
Elmondta részére, hogy ennek fenntartása jelentős költséggel jár. Az önkormányzat fizeti a 
gondnok bérét is. Az idei évben a kisbuszt az önkormányzat biztosítja, a jövő évben pedig majd 
pályáznak ennek beszerzésére. Tervezik az öltözők, zuhanyzók felújítását is, aminek költsége kb. 
1.700 eFt lesz. A felújítási munkákat a Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft. végzi majd. 
Javasolta a testületnek, hogy nyújtson 600 eFt rendkívüli támogatást a Sportkör részére.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

57/2024. (IV.25.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Sásd Városi 
Sportkör részére 2024. évi működéséhez 1 mFt vissza nem térítendő 
működési támogatást nyújt a kérelmében foglalt célokra.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

Rabb Győzőmé képviselő 18:23 órakor távozott a testületi ülésről.

10./ É pítési telkek értékesítése
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

írásbeli előterjesztés -  a telekjuttatással igényelhető építési telkek iránti kérelmekről -  a 
jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztinger János polgármester szóbeli előterjesztésében elmondta, hogy két kérelem 
érkezett az Orgona utcában lévő építési telkekkel kapcsolatban. Mindkét kérelmező 
kedvezményes telekjuttatás keretében kérte az építési telkeket, aminek az összege 1.000,- 
Ft/m2/telek. Ezen felül plusz 400 eFt-ot fizetnek telkenként a víziközmű-rákötés miatt. Ennek 
összege fontos bevétele az önkormányzatnak. Javasolta, hogy a meglévő 3 db építési telket 
hirdessék meg.
Kérte a testület felhatalmazását arra, hogy az igénylőkkel az adásvételi szerződést megkösse. 
Javasolta a testületnek, hogy Szabó-Lázár Anita részére kedvezményes telekjuttatást állapítson 
meg.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.
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Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

58/2024. (IV.25.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Szabó-Lázár Anita kérelmére a 
lakáshoz jutás támogatásáról szóló 5/2021. (III.8.) önkormányzati rendelet rendelkezései 
szerint kedvezményes telekjuttatást állapít meg. A Sásd, Orgona u. 38. szám alatti 
403/129 hrsz-ú 841 m2 területnagyságú beépítetlen terület vételára a viziközművek 
bekötésével együtt a rendeletben foglaltakat is fegyelembe véve: 1.155.961,-Ft+Áfa. A 
képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az adásvételi szerződés aláírására.

Határidő: közléstől számított 30 nap az adásvételi szerződés megkötésére 
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek, hogy Dr. Balogh Balázs és Balogh-
Hartmann Fruzsina részére kedvezményes telekjuttatást állapítson meg.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

59/2024. (IV.25.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Dr. Balogh Balázs és Balogh- 
Hartmann Fruzsina kérelmére a lakáshoz jutás támogatásáról szóló 5/2021. (III.8.) 
önkormányzati rendelet rendelkezései szerint kedvezményes telekjuttatást állapít meg. A 
Sásd, Orgona u. 36. szám alatti 403/128 hrsz-ú 848 m2 területnagyságú beépítetlen terület 
vételára a viziközművek bekötésével együtt a rendeletben foglaltakat is fegyelembe véve: 
1.162.961,-Ft+Áfa. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az adásvételi 
szerződés aláírására.

Határidő: közléstől számított 30 nap az adásvételi szerződés megkötésére 
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

11./ Gépjárművek értékesítése
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy az önkormányzat pályázati támogatásból 
és önerőből vásárolt Arbos traktort 5 évvel ezelőtt. A traktornak lejárt a pályázat fenntartási ideje. 
Szeretné, ha az önkormányzat értékesítené a traktort. Véleménye szerint készítsenek Eurotax 
értékelést. Kérte a testület felhatalmazását abban, hogy a traktor Eurotax értékelését figyelembe 
véve az értékesítésnél 20 %-kal eltérhessen.
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Merk Zsolt a Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft. ügyvezetője elmondta, szó volt arról is, 
hogy a traktorhoz tartozó eszközöket is értékesítenék. A Kft. rendszerint a pótkocsit és a 
hóeltakarításhoz szükségest eszközt használja.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek, hogy az Arbos típusú traktort a 
tartozékaival együtt értékesítsék felértékeltetés után. A testület hatalmazza fel a polgármestert 
arra, hogy az ártól mínusz 20 %-kal eltérhessen.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

60/2024. (IV.25.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete értékesíti a feleslegessé vált 
Arbos típusú traktort. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a 
traktort és tartozékait felértékeltesse, az értékbecslés alapján megállapított értéken 
hirdesse meg eladásra, a legmagasabb árat kínáló vevővel adásvételi szerződést 
kössön, azzal, hogy a meghirdetett árhoz képest legfeljebb 20 %-kal csökkentett 
áron eladható a jármű.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a „Szociális infrastruktúra fejlesztése 
Sásdon” című TOP Pluszos pályázatuk 100 mFt-os keretének van egy olyan része, ami 
lehetőséget biztosít gépjáművek beszerzésére. Az eredeti terveik szerint 2 db kisbusz beszerzését 
jelentette volna. Ebben a pályázatban a keret összege 2x13 mFt. Ez az összeg már a tavalyi évben 
is kevés volt a hirtelen megugró autóárak miatt 2db kisbusz beszerzésére, ezért úgy döntöttek, 
hogy nem használják ki a 2x13 mFt-os keretet, hanem csak az egyik 13 mFt-ot hívják le és ezt 
egészítették ki 4 mFt-tal, és így vásárolták meg a Ford kisbuszt 17 mFt-ért. Figyelemmel arra, 
hogy ez nem érte el a nettó 15 mFt-os közbeszerzési értékhatárt, így nem volt szükség a 
közbeszerzés kiírására. Ezt a vásárlást még azért nem számolták el a pályázatból, mert a 100 
mFt-os pályázati projekt nagyobb része még közbeszerzés alá esik és zajlott az ex ante vizsgálat, 
ami már lezárult és nemsokára megkötik a kivitelezői szerződést. Ennek értelmében felújításra 
kerül a Kossuth L. u. 1. szám alatti épület. Abban az esetben, ha ezt a kisbuszt értékesítenék, 
lehívható lenne a pályázatból 2x 7mFt személygépkocsi beszerzésére. Minimális önerős 
kiegészítéssel beszerezhető lehetne így a két darab gépjármű. Az egyik gépjármüvet a Sásdi 
Család- és Gyermekjóléti Központ feladatainak az ellátásához adnák át, a másik pedig az 
önkormányzat szociális feladatainak ellátásában működne közre. Ha beszerzésre kerül a két 
személygépkocsi, akkor a Sásdi Család- és Gyermekjóléti Központ által jelenleg használt 
gépjárművet átadnák a Sásdi Szociális Szolgálatnak vagy a hivatalnak.
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Javasolta a testületnek, hogy értékesítsék a tavalyi évben vásárolt kisbuszt. Emiatt szükséges a 
szerződés módosítása, hiszen ott eredetileg a 2x13 mFt-os kisbuszbeszerzést tervezték. 
Figyelemmel arra, hogy időközben átszervezték a közétkeztetést, amit más intézmény lát el, így 
nincs szükség a 2 db kisbuszra.
A testület hatalmazza fel a polgármestert a jármű értékesítésére azzal, hogy az Eurotax értékelését 
figyelembe véve az értékesítésnél mínusz 10 %-kal eltérhessen.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

61/2024. (IV.25.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete értékesíti a feleslegessé 
vált Ford típusú gépjárművet. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, 
hogy a kisbuszt felértékeltesse, az értékbecslés alapján megállapított értéken 
hirdesse meg eladásra, a legmagasabb árat kínáló vevővel adásvételi szerződést 
kössön, azzal, hogy a meghirdetett árhoz képest legfeljebb 10 %-kal csökkentett 
áron eladható a jármű.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

Mivel több napirendi pont nem volt, Dr. Jusztinger János polgármester mindenkinek 
megköszönte a megjelenést, a képviselő-testületi zárt ülés keretében folytatta ülésezését.

Dr. Jusztinger János 
polgájmester
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